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Protokół nr 99/23 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Mosinie, 

które odbyło się w dniu 20 lutego 2023 r. 
w Sali Posiedzeń Urzędu Miejskiego w Mosinie, pl. 20 Października 1 

Posiedzenie otworzyła o godz. 17:05 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 
Wiesława Mania. W obradach udział wzięli członkowie wyżej wymienionej komisji stałej 
Rady Miejskiej w Mosinie oraz goście, których listy obecności znajdują się w materiałach 
komisji. W trakcie tego wystąpienia, na Salę Posiedzeń przybył radny Adam Monikowski, tak 
więc odtąd w dalszym ciągu tego posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów udział brało 9 jej 
członków. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA:  
Kierownik Referatu Oświaty i Sportu Anna Balcerek-Kałek przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Miasta Poznania 
na dofinansowanie oferty edukacyjnej w obszarze samorządowego szkolnictwa 
podstawowego, z której korzystają mieszkańcy Gminy Mosina na 2023 rok, który znajduje się 
w materiałach komisji. 
W dyskusji radny Jan Marciniak poruszył temat środków finansowych, z których będzie 
realizowana ta pomoc finansowa. 
Odpowiedzi w powyższej sprawie udzielili: Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka 
oraz Kierownik Referatu Oświaty i Sportu Anna Balcerek-Kałek. 
Komisja Budżetu i Finansów przyjęła jednogłośnie, czyli 9 głosami „za” – wniosek nr 1 
dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej dla Miasta Poznania na dofinansowanie oferty edukacyjnej 
w obszarze samorządowego szkolnictwa podstawowego, z której korzystają mieszkańcy 
Gminy Mosina na 2023 rok. 
Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
wynagrodzenia Burmistrza Gminy Mosina, który znajduje się w materiałach komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy:  

− składowych części wynagrodzenia Burmistrza Gminy Mosina, 

− potrzeby obecności na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów autora przedmiotowego 
projektu uchwały, 

− istoty przedmiotowego projektu uchwały. 
Udział w niej wzięli: radna Wiesława Mania i radny Jan Marciniak. 
Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka 
i Burmistrz Gminy Mosina Dominik Michalak. 
Komisja Budżetu i Finansów przyjęła jednogłośnie, czyli 9 głosami „za” – wniosek nr 2 
dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Gminy 
Mosina. 
Kierownik Referatu Oświaty i Sportu Anna Balcerek-Kałek przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę nr LXXVI/630/22 Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 30 listopada 2022 r. 
w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla potrzeb wyliczenia zwrotu 
rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów do placówek 
oświatowych, który znajduje się w materiałach komisji. 
W dyskusji radny Jan Marciniak poruszył temat proponowanego wzrostu stawki w stosunku 
do obowiązującej do tej pory stawki. 
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Odpowiedzi w powyższej sprawie udzieliła Kierownik Referatu Oświaty i Sportu Anna 
Balcerek-Kałek. 
Komisja Budżetu i Finansów przyjęła jednogłośnie, czyli 9 głosami „za” – wniosek nr 3 
dotyczący zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr LXXVI/630/22 Rady 
Miejskiej w Mosinie z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr 
przebiegu pojazdu dla potrzeb wyliczenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu 
niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych. 
W dyskusji nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę nr X/69/15 Rady Miejskiej 
w Mosinie z dnia 29 kwietnia 2015 roku w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa 
Gminy Mosina w Stowarzyszeniu Lider Zielonej Wielkopolski, tworzącym Lokalną Grupę 
Działania, w okresie realizacji Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020 oraz udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania gminy w wyżej wymienionym 
stowarzyszeniu, który znajduje się w materiałach komisji, poruszono między innymi 
następujące tematy:  

− realnych korzyści Gminy Mosina z członkostwa w Stowarzyszeniu Lider Zielonej 
Wielkopolski i kosztów tego uczestnictwa, 

− kosztów uczestnictwa w tym stowarzyszeniu przedsiębiorców z terenu gminy Mosina, 

− sposobu funkcjonowania Stowarzyszenia Lider Zielonej Wielkopolski, 

− potrzeby zaktualizowania uczestników Stowarzyszenia Lider Zielonej Wielkopolski 
z terenu gminy Mosina,  

− klucza, według którego składane są wnioski o realizację projektów w ramach Lokalnej 
Strategii Rozwoju na lata 2023-2027, 

− wniosków składanych w tym roku przez Gminę Mosina, 

− możliwości składania dwóch projektów w jednym wniosku, 

− problemów ze współpracą ze Stowarzyszeniem Lider Zielonej Wielkopolski. 
Udział w niej wzięli: radny Ziemowit Maląg, radna Wiesława Mania, radny Łukasz 
Kasprowicz i radny Adam Monikowski.  
Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Audytor wewnętrzny Joanna Lesicka, 
Burmistrz Gminy Mosina Dominik Michalak i radna Wiesława Mania. 
Komisja Budżetu i Finansów przyjęła jednogłośnie, czyli 9 głosami „za” – wniosek nr 4 
dotyczący zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr X/69/15 Rady Miejskiej 
w Mosinie z dnia 29 kwietnia 2015 roku w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa 
Gminy Mosina w Stowarzyszeniu Lider Zielonej Wielkopolski, tworzącym Lokalną Grupę 
Działania, w okresie realizacji Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020 oraz udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania gminy w wyżej wymienionym 
stowarzyszeniu. 
Kierownik Referatu Oświaty i Sportu Anna Balcerek-Kałek wraz z Burmistrzem Gminy 
Mosina Dominikiem Michalakiem przedstawiła propozycję współfinansowania przez Gminę 
Mosina dodatkowych miejsc w szkołach ponadpodstawowych w ramach metropolii Poznań 
w roku szkolnym 2023/2024. Propozycje podziału dopłaty do sfinansowania dodatkowych 
miejsc w szkołach ponadpodstawowych na rok szkolny 2023/2024 znajdują się w materiałach 
komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy:  

− terminu podjęcia decyzji w przedmiotowej sprawie, 

− przyczyn, dla których Powiat Poznański zwrócił się w przedmiotowej sprawie o pomoc 
do gmin, 
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− wkładu własnego Powiatu Poznańskiego w rozwiązanie problemu sfinansowania 
dodatkowych miejsc w szkołach ponadpodstawowych w ramach metropolii Poznań 
w roku szkolnym 2023/2024, 

− środków finansowych na zapewnienie dodatkowych miejsc w szkołach 
ponadpodstawowych w ramach metropolii Poznań dla tego rocznika w latach następnych, 

− braku pewności skorzystania przez młodzież z terenu gminy Mosina z dodatkowych miejsc 
w szkołach ponadpodstawowych w ramach metropolii Poznań w roku szkolnym 
2023/2024, 

− możliwości zapewnienia nauczycieli i lokali dla realizacji przedmiotowego zadania, 

− wpływu decyzji podjętych na szczeblu centralnym na sytuację w szkołach 
ponadpodstawowych w roku szkolnym 2023/2024, 

− sposobu w jaki Powiat Poznański zabiega o wysokość subwencji oświatowej, 

− potrzeby uzyskania informacji na co konkretnie zostaną przeznaczone środki finansowe, 
które ma przekazać Gmina Mosina. 

Udział w niej wzięli: radna Ewelina Dudek, radny Ziemowit Maląg, radna Elżbieta Jarecka, 
radny Robert Borkiewicz, radny Łukasz Kasprowicz, radna Wiesława Mania i radny Jan 
Marciniak. 
Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Burmistrz Gminy Mosina Dominik 
Michalak i Kierownik Referatu Oświaty i Sportu Anna Balcerek-Kałek. 
Komisja Budżetu i Finansów przyjęła jednogłośnie, czyli 9 głosami „za” – wniosek nr 5 
dotyczący akceptacji propozycji współfinansowania przez Gminę Mosina dodatkowego 
naboru do szkół ponadpodstawowych w roku szkolnym 2023-2024 na obszarze Metropolii 
Poznań. 
Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka przedstawiła wyniki kompleksowej kontroli 
gospodarki finansowej Gminy Mosina obejmującej rok 2021. Pismo WK-0911/25/2022 
Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 2 grudnia 2022 r. wraz z pismem 
RK.3251.1.2023.TC Pełniącego Funkcję Burmistrza Gminy Mosina z dnia 2 stycznia 2023 r. 
znajdują się w materiałach komisji. 
W dyskusji nad wynikami przedmiotowej kontroli i konsekwencji z tym związanych udział 
wzięli: radna Elżbieta Jarecka, Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka, Audytor wewnętrzny 
Joanna Lesicka, Burmistrz Gminy Mosina Dominik Michalak, radny Łukasz Kasprowicz, 
radny Jan Marciniak, radny Ziemowit Maląg i radna Wiesława Mania. 
W trakcie tej dyskusji, na Salę Posiedzeń przybył radny Andrzej Raźny, tak więc odtąd 
w dalszym ciągu tego posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów udział brało 10 jej członków. 
Burmistrz Gminy Mosina Dominik Michalak przedstawił aktualną sytuację spółki „Park 
Strzelnica” i planowane działania mające na celu jej likwidację. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy:  

− najbliższych działań mających na celu doprowadzenie do likwidacji spółki „Park 
Strzelnica”; 

− terminu i sposobu skutecznego złożenia rezygnacji z funkcji Przewodniczącej Rady 
Nadzorczej spółki „Park Strzelnica” przez mającą objąć mandat radnej Paulinę Kubacką; 

− możliwości zwołania nadzwyczajnego zgromadzenia wspólników przez Radę Nadzorczą 
spółki „Park Strzelnica”; 

− wysokości środków finansowych, które wpłynęły do budżetu Gminy Mosina z tytułu 
umniejszenia kapitału spółki „Park Strzelnica”; 

− potrzeby zapewnienia spółce „Park Strzelnica” środków finansowych w wysokości 
niezbędnej do skutecznego zakończenia procesu likwidacji tej spółki; 

− aktualnych kosztów funkcjonowania spółki „Park Strzelnica”; 
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− najniższej możliwej wysokości wynagrodzenia likwidatora spółki „Park Strzelnica” 
i kandydata na tę funkcję. 

Udział w niej wzięli: radna Wiesława Mania, radna Elżbieta Jarecka, członek Rady Nadzorczej 
spółki „Park Strzelnica” Adam Wdowicki, członek Rady Nadzorczej spółki „Park Strzelnica” 
Rafał Ratajczak, Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst i Burmistrz Gminy 
Mosina Dominik Michalak. 
Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Burmistrz Gminy Mosina Dominik 
Michalak, radca prawny Mikołaj Andrzejczak, członek Rady Nadzorczej spółki „Park 
Strzelnica” Adam Wdowicki, członek Rady Nadzorczej spółki „Park Strzelnica” Rafał 
Ratajczak i Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka. 
Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka przedstawiła 2 zarządzenia Burmistrza Gminy Mosina 
w sprawie zmiany budżetu Gminy Mosina na rok 2023 z dnia 13 stycznia 2023 r. i z dnia 
30 stycznia 2023 r. 
W dyskusji radny Jan Marciniak poruszył między innymi następujące tematy:  

− zmian dokonanych na mocy zarządzenia Burmistrza Gminy Mosina w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Mosina na rok 2022 z dnia 27 grudnia 2022 r.; 

− kar i odszkodowań na rzecz osób fizycznych, których między innymi dotyczy zarządzenie 
Burmistrza Gminy Mosina w sprawie zmiany budżetu Gminy Mosina na rok 2023 z dnia 
13 stycznia 2023 r.; 

− wynagrodzenia dla pracowników Urzędu Miejskiego w Mosinie przy przedterminowych 
wyborach Burmistrza Gminy Mosina, których między innymi dotyczy zarządzenie 
Burmistrza Gminy Mosina w sprawie zmiany budżetu Gminy Mosina na rok 2023 z dnia 
13 stycznia 2023 r.; 

− przyczyn zmniejszenia środków finansowych przeznaczonych na zakup energii 
elektrycznej i zakup usług pozostałych dokonanych już w zarządzeniu Burmistrza Gminy 
Mosina w sprawie zmiany budżetu Gminy Mosina na rok 2023 z dnia 13 stycznia 2023 r.; 

− przeglądu drogi kolejowej, którego między innymi dotyczy zarządzenie Burmistrza Gminy 
Mosina w sprawie zmiany budżetu Gminy Mosina na rok 2023 z dnia 30 stycznia 2023 r.; 

− opłaty za urządzenia wodociągowe i kanalizacyjne na terenie PKP w Pecnej, której między 
innymi dotyczy zarządzenie Burmistrza Gminy Mosina w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Mosina na rok 2023 z dnia 30 stycznia 2023 r.; 

− corocznej opłaty na rzecz PKP ponoszonej przez Gminę Mosina za wbudowaną 
infrastrukturę w drodze dojazdowej do Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie. 

Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka, 
Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst i Burmistrz Gminy Mosina Dominik 
Michalak. 
Przewodnicząca obrad Wiesława Mania zwróciła uwagę na otrzymane przez Komisję 
Budżetu i Finansów sprawozdanie dotyczące wydatków bieżących w paragrafach: 4010, 
4110, 4120 i 4170 we wszystkich działach budżetowych, w których te paragrafy występują 
oraz wysokości wypłaconego dodatkowego wynagrodzenia rocznego w paragrafie 4040 
w tych działach. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy:  

− przyczyn niewykonania wynagrodzeń osobowych pracowników w administracji publicznej 
na kwotę w wysokości ok. 140.000,00 zł w roku 2022; 

− osoby, która podpisała angaż finansowy Pełniącemu Funkcję Burmistrza Gminy Mosina 
Marcinowi Lisowi; 

− źródła finansowania pensji Pełniącego Funkcję Burmistrza Gminy Mosina Marcina Lisa; 

https://mosina.esesja.pl/posiedzenie/6a5fcd38-ae12-4#collapse3
https://mosina.esesja.pl/posiedzenie/6a5fcd38-ae12-4#collapse3
https://mosina.esesja.pl/posiedzenie/6a5fcd38-ae12-4#collapse3
https://mosina.esesja.pl/posiedzenie/6a5fcd38-ae12-4#collapse3
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− wysokości średnich nagród dla kierowników referatów i inspektorów Urzędu Miejskiego 
w Mosinie. 

Udział w niej wzięli: radny Jan Marciniak, Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka, radna 
Wiesława Mania i radna Elżbieta Jarecka. 
Prowadząca obrady Wiesława Mania zwróciła uwagę, że w piśmie SG.0004.1.2023 DT z dnia 
16 lutego 2023 r. przedstawiającym stan osobowy pracowników w Urzędzie Miejskim 
w Mosinie i pozostałych jednostkach organizacyjnych oraz spółkach prawa handlowego 
Gminy Mosina na dzień 1 stycznia 2023 r., które znajduje się w materiałach komisji, brakuje 
pozycji: „Prezes”. 
W dyskusji z radnym Romanem Kolankiewiczem radny Jan Marciniak poruszył temat 
przyczyn nieuwzględnienia w przedmiotowym piśmie liczby nauczycieli. 
Komisja Budżetu i Finansów przyjęła jednogłośnie, czyli 10 głosami „za” – wniosek nr 6 
o ujęcie w stanie osobowym pracowników Urzędu Miejskiego w Mosinie i pozostałych 
jednostek organizacyjnych oraz spółek prawa handlowego Gminy, pozycji: „Prezes”. 
Burmistrz Gminy Mosina Dominik Michalak zwrócił się z prośbą do Komisji Budżetu 
i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie propozycji wynajęcia budynku, w którym 
mieści się kończące swoją działalność Przedszkole „Calineczka”. 
W dyskusji w przedmiotowej sprawie udział wzięli: radna Wiesława Mania, radny Robert 
Borkiewicz, radny Roman Kolankiewicz i radny Jan Marciniak.  
Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Burmistrz Gminy Mosina Dominik 
Michalak, radny Roman Kolankiewicz, radna Wiesława Mania i Zastępca Burmistrza Gminy 
Mosina Adam Ejchorst. 
Radny Adam Monikowski przedstawił problem dotyczący realizacji zakupu i montażu 
klimatyzacji w świetlicy wiejskiej w Daszewicach. 
W dyskusji w powyższej sprawie udział wzięli: radna Wiesława Mania, radny Roman 
Kolankiewicz, Burmistrz Gminy Mosina Dominik Michalak i Zastępca Burmistrza Gminy 
Mosina Adam Ejchorst. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Wiesława Mania złożyła podziękowanie 
za pracę w wyżej wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie radnemu Romanowi 
Kolankiewiczowi, który został powołany na stanowisko Zastępcy Burmistrza Gminy Mosina 
i złożył rezygnację z mandatu radnego Rady Miejskiej w Mosinie z dniem 28 lutego 2023 r. 

WNIOSKI PRZYJĘTE PRZEZ KOMISJĘ BUDŻETU i FINANSÓW: 
1. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Miasta Poznania na dofinansowanie oferty edukacyjnej 

w obszarze samorządowego szkolnictwa podstawowego, z której korzystają mieszkańcy 

Gminy Mosina na 2023 rok. 

2. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Gminy 

Mosina. 

3. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr LXXVI/630/22 Rady 

Miejskiej w Mosinie z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu dla potrzeb wyliczenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych. 

4. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr X/69/15 Rady 

Miejskiej w Mosinie z dnia 29 kwietnia 2015 roku w sprawie wyrażenia woli kontynuacji 

członkostwa Gminy Mosina w Stowarzyszeniu Lider Zielonej Wielkopolski, tworzącym 

Lokalną Grupę Działania, w okresie realizacji Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

https://mosina.esesja.pl/posiedzenie/6a5fcd38-ae12-4#collapse4
https://mosina.esesja.pl/posiedzenie/6a5fcd38-ae12-4#collapse4
https://mosina.esesja.pl/posiedzenie/6a5fcd38-ae12-4#collapse4
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na lata 2014-2020 oraz udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania gminy w wyżej 

wymienionym stowarzyszeniu. 

5. Komisja akceptuje propozycję współfinansowania przez Gminę Mosina dodatkowego 

naboru do szkół ponadpodstawowych w roku szkolnym 2023-2024 na obszarze Metropolii 

Poznań i wnioskuje przy tym o wskazanie sposobu zaangażowania i wykorzystania 

środków wpłaconych przez Gminę Mosina. Jednocześnie Komisji nie satysfakcjonuje 

przyjęty sposób podziału środków według ilości mieszkańców, a wskazany termin 

płatności do 30 kwietnia br. jest jej zdaniem zbyt szybki. 

6. Komisja wnioskuje o ujęcie w stanie osobowym pracowników Urzędu Miejskiego 

w Mosinie i pozostałych jednostek organizacyjnych oraz spółek prawa handlowego 

Gminy, pozycji: „Prezes”. 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 20:54.  

protokołował przewodniczyła 

(-) Piotr Sokołowski (-) Wiesława Mania 


